
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, fiskeri og ligestilling

Dato: 13. januar 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 434

I et ministersvar fra 26. marts 2009 bekræftede daværende minister for fødevarer, fiskeri

og ligestilling Eva Kjer Hansen, at erfaringen med kamera på en TIKI H79 viste, at det er

muligt at fiske uden væsentligt udsmid. Svaret blev givet, før man indførte selektive trawl,

som man benytter i dag, og som er så effektive, at de sorterer op til 90 pct. af torskene fra

under fiskeriet. Hvad er ministerens hensigt med at pålægge trawlere i Kattegat at monte-

re kamera- og sendeudstyr, som kan overvåge, at der kun fanges torsk som bifangst i

Kattegat, når tidligere forsøg med kamera har vist, at 90 pct. af alle torsk, der indfanges

af trawlet, ryger ud gennem maskerne igen?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Kim Valentin (V).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kim.Valentin@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen
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